

'Labuan harus dipulangkan kepada Sabah'

KOTA KINABALU: Wilayah Persekutuan Labuan harus dikembalikan ke Sabah dengan status wilayah khas di Negeri ini, kata ahli Majlis Tertinggi Umno Datuk Seri Abdul Rahman Dahlan.

Ia antara cadangan Kerajaan Persekutuan semasa mesyuaratnya dengan Presiden Umno Datuk Seri Dr Ahmad Zahid Hamidi baru-baru ini.

Selain daripada mencadangkan kerajaan untuk memberi autonomi kepada kerajaan negeri Sabah dalam konteks Persekutuan Malaysia, Rahman berkata cadangan sedemikian adalah penting bagi memastikan Labuan terus menerima peruntukan besar daripada Kerajaan Persekutuan.

"Antara cadangan yang kami bincangkan selain mencadangkan supaya Labuan dikembalikan kepada Sabah dengan status Wilayah Persekutuan khas, saya juga mencadangkan dasar 'Satu Negara, Satu Harga' tiada lagi percanggahan harga barangan antara Semenanjung, Sabah, Sarawak untuk manfaat rakyat."

"Saya juga mencadangkan supaya peruntukan tahunan Kerajaan Persekutuan disalurkan ke Sabah secara tunai dan bukannya dalam bentuk projek seperti yang dijalankan pada masa ini di mana perancangan pembangunan, proses tender dan pemantauan projek semuanya dilakukan di peringkat Kerajaan Sabah," katanya.

Rahman, yang juga Ketua Bahagian Umno Tuaran, berkata demikian dalam akaun Facebook miliknya di sini, Ahad lalu.

Beliau mengesa semua kerajaan Persekutuan untuk menghormati perkara-perkara dalam Perjanjian Malaysia 1963 (MA63) yang perlu diselesaikan segera bahawa "satu ringgit untuk Sabah adalah satu ringgit untuk Malaysia kerana Sabah adalah sebahagian daripada Persekutuan Malaysia".

"Jika Sabah berjaya, maka Malaysia juga akan berjaya sebagai sebuah negara. MA63 perlu diberi penghormatan (termasuk cukai bersih 40% dari Sabah dan royalti minyak).

"Selain itu, ada keperluan untuk menukar pendekatan Kerajaan Persekutuan dan cara berfikir terhadap Sabah (dan Sarawak) untuk menjadi ramah dan saling menghormati," katanya.

Selain itu, Rahman berkata beliau mencadangkan transformasi di Dewan Undangan Negeri dengan menubuhkan jawatankuasa pilihan dan menambah persidangan dari dua minggu semasa hingga minimum tiga atau empat bulan supaya isu-isu rakyat dapat dibawa ke Dewan Undangan dengan cepat dan komprehensif.

Beliau berkata anggota dewan boleh mengasah kemahiran kepimpinan mereka dengan membahaskan dan berbincang dalam masa yang diperuntukkan mereka sementara menteri dan pegawai perkhidmatan awam sentiasa bersedia untuk memastikan isu-isu rakyat diambil kira dan dibahaskan di Dewan Undangan Negeri.

Beliau berkata transformasi kerajaan tempatan juga diperlukan untuk menjadikannya kerajaan yang lebih telus dan bertanggungjawab.

Bagaimanapun, Rahman berkata Sabah boleh membantu

Kerajaan Persekutuan mengurangkan kos dan tanggungjawabnya di Sabah dengan mengambil alih bahagian-bahagian skop Kerajaan Persekutuan di Sabah.

"Saya mencadangkan bahawa Sabah mengambil alih portfolio pendidikan sementara keselamatan, pertahanan, kesihatan dan subsidi semuanya masih berada di bawah tanggungjawab Kerajaan Persekutuan.

"Dengan cara ini, beban kewangan Kerajaan Persekutuan dapat dikurangkan di Sabah, sebaliknya dapat merumuskan dasar pendidikannya yang sesuai tanpa terikat dengan dasar dengan Putrajaya," katanya.

Pada dasarnya, Rahman berkata cadangan-cadangan di atas semuanya berasaskan kepada konsep "penurunan kuasa persekutuan ke negeri-negeri" di mana perbincangan tertinggi telah dimulakan pada zaman Datuk Seri Najib Razak.

Untuk mempromosikan konsep federalisme yang lebih saksama, beliau berkata sudah tiba masanya untuk kita mengkaji kembali aspek-aspek yang dapat dipertingkatkan dalam konteks federalisme semasa.

Tidak kira, katanya Sabah mesti kekal di Malaysia dan YDP Agong kekal sebagai ketua negara yang mesti diterima oleh semua.

Bagaimanapun, beliau berkata beliau melihat banyak ruang untuk penambahbaikan dalam konteks hubungan dan negeri di Persekutuan Malaysia.

"Di seluruh dunia, konsep federalisme sentiasa dikaji dan menyusun semula untuk menjadikannya lebih baik. Malaysia tidak boleh dikecualikan. Dan ingatlah ini bukan hanya untuk Sabah tetapi juga untuk memperbaiki Malaysia, kerana Sabah adalah sebahagian besar daripada Malaysia.

"Seperti yang saya katakan sebelum ini, ianya mustahil untuk menjadikannya lebih baik. Malaysia tidak boleh dikecualikan. Dan ingatlah ini bukan hanya untuk Sabah tetapi juga untuk memperbaiki Malaysia, kerana Sabah adalah sebahagian besar daripada Malaysia.

"Saya juga berterima kasih kepada Datuk Seri Dr Ahmad Zahid kerana memahami sentimen rakyat Sabah," katanya.

Menurutnya, beliau gembira kerana 10 cadangan tertentu yang disyorkannya kepada Presiden Umno, Datuk Seri Dr Ahmad Zahid Hamidi, termasuk memberi hak kepada Umno Sabah untuk memilih sendiri calon pilihan raya, memilih Ketua Menteri jika Umno menang paling banyak kerusi negeri dalam pilihan raya umum, membentuk persekutuan politiknya sendiri di Sabah, dan pentadbiran Umno Sabah.

"Alhamdulillah, selepas seluruh kepimpinan Umno Sabah menerima dan menyokong cadangan itu, Perhimpunan Agung parti dan Majlis Tertinggi Umno akhirnya meluluskan cadangan autonomi politik Umno Sabah tahun lepas.

"Setelah mendapat persetujuan, saya bertemu lagi dengan Datuk Seri Dr Ahmad Zahid dan saya berterima kasih kepadanya kerana menerima autonomi Umno Sabah yang merupakan langkah pertama. Ia adalah untuk ahli Umno.

"Langkah kedua adalah cadangan untuk memberikan autonomi kepada kerajaan negeri Sabah dalam konteks Persekutuan Malaysia. Dan ini adalah untuk rakyat Sabah," katanya.